

Referat af Skolebestyrelsesmøde

Sønderholm Skoles bestyrelse



Tid: Onsdag d. 14. juni 2017 kl. 17.00 – 19.00.

Sted: Sønderholm Skole

Deltagere: Rune Træholt (RT), Michael B. Larsson (MBL), Tina E. Lyhne (TL), Dorthe Flensted (DF), Allan Simonsen (AS), Mariella Hostrup Buus (MB), Rasmus Risgaard Kjeldbjerg (RK), Jan Nygaard Foged (JN), Preben Lassen (PL), Hans-Henrik Pedersen (HHP), Tina Grønlund Jespersen (TJ), Lotte Jacobsen (LJ), Luna F. L. Laursen, Malou H. Minck

Til stede: Rune, Michael, Tina, Dorthe, Lotte, Preben, Hans-Henrik, Mariella, Rasmus

Afbud: Luna, Malou, Jan, Tina, Allan

Mødeleder: Hans-Henrik Pedersen (Formand for skolebestyrelsen)

Referent: Tina

Dagsorden - Referat

1) Godkendelse af dagsorden

Dagsorden godkendt

2) Informationer

A) Nyt fra elevråd – Luna og Malou

- *Rune orienterede om ændrede tiltag vedr. samarbejdet mellem elevråd og Ungebyråd, og det arbejde der ligger omkring det. UngAalborg besøger alle elevråd på skolerne efter sommerferien og orienterer elevrådet om deres arbejde og ungekongressen.*

B) Nyt fra personalet – DF/LJ

- *Dorthe orienterede om læringsfestivalen, som netop har været afholdt. Der var stor opbakning fra forældrene, og det opleves som en succes.*
- *P.t. er lærerne meget optaget af planlægningen af næste skoleår. Lærerne kan godt se på fagfordelingen, at der er yderligere besparelser i kommende skoleår. Der arbejdes på modeller i skemalægningen, som muliggør, at vi udnytter vores ressourcer optimalt.*

C) Nyt fra ledelsen - RT

- *Arrangement for kommende 0.kl (15 elever) i sidste uge. Det var en succes.*
- *Skolen er p.t. i gang med afgangsprøver, som er gået rigtig godt.*
- *Vi har fastansat 2 lærere til kommende skoleår; Sisse, som er nyuddannet, med fagene musik, n/t og matematik, og Tove som er i et vikariat p.t.*
- *Sidste skoledag: vi samarbejder med samrådet og tager denne dag ned og er med i indvielsen af*

Lergraven.

- *Dus'en er med i byfesten. Opmærksomhed på at få meldt dus-arrangementer ud i god tid.*

3) Nyt om aktuelle fysiske projekter

Skolehave, multibane, kunst, bygninger, udeområder mm.

- *Kunstprojektet er færdigt og indviet.*
- *Skolehaveprojektet: vi er næsten i mål med at gøre klar til beplantning. Lotte gør opmærksom på et haveskoleprojekt, der har været i Silvan, hvor det var muligt at søge midler. Deadline er ovre, men der henstilles til, at vi i bestyrelsen senere tager en drøftelse af, om vi skal have en medarbejder på skolen, som varetager søgningen af fondsmidler.*
- *Multibanen er første step i udarbejdelse af fornyelse af udeområderne. Efterfølgende må vi i bestyrelsen sen på, hvad der skal prioriteres næste gang i budgettet.*
- *Pga. besparelser har det været svært at få de midler, som vi har ønsket gennem skolens kontakt ved AK-bygninger. Vi har dog fået midler til nye vinduer, tag og nogle andre ting. Vinduerne skal skiftes, fordi vi har fået et påbud af brandmyndighederne.*
- *Der vil være besparelser på den centrale anlægskonto, da det forventes, at der vil være skoler i kommunen, som fået væsentlige flere elever over de kommende år. Forvaltningen tager deres bekymringer herom med til budgetforhandlingerne.*
- *Skolens toiletter trænger til at blive udskiftet, men som det er nu, kan vi ikke få bevilget midlerne hertil, og vi kan derfor risikerer at må låse nogle toiletter af på sigt.*
- *Vi bliver tre team næste skoleår, og at vi derfor har brug for et teamlokale mere. Der foruden vil vi gerne have plads til, at 4.klasse får klasseværelse i mellemområdet, således de er tæt ved 5. og 6. kl. Altså ændre det nuværende musiklokale til henholdsvis teamlokale og klasseværelse.*
- *Der spørges ind til de lokaler, som lokalhistorisk arkiv bruger. Vi kunne bruge det til Dus 2, men i så fald vil det pladsmæssigt og finansieringsmæssigt være et problem at flytte Ungdomsskolen derned. Lokalerne er ejet af skolen.*

4) Skolemad

Vi beslutter, hvad vi vil

- *Vi drøftede fordele og ulemper ved skolemad. Udfordringen er prisniveauet og hvorvidt forældre vil betale så meget. Desuden må vi forvente en udgift på ca. 17.000 kr. i etablering af div. - herunder varmeskab. Vi vil også skulle finde yderligere ressourcer til bemanning af skoleboden. Der blev spurgt ind til, hvorvidt vi kunne indgå i et samarbejde med Højvangskolen. De leverer p.t. til Svenstrup Skole. Rune har talt med Højvang om finansieringen og udfordringerne, men ikke om en evt. cateringaftale med os. Skolebestyrelsen har hørt nogle forældre om deres holdning. De er meget blandet. Vi beslutter, at vi ikke går videre med etableringen af en skolebod. Som tilbuddet er nu vil, vi ikke i gang med skolemads ordning. Vi vil være afventende, og se om tilbuddet bliver bedre i fald der kommer flere skoler med, hvilket vi forventer vil sænke prisen.*
- *Der spørges ind til muligheder for at benytte køleskab. Der er meget plads i indskolingens. Melletrinnet har haft - det blev fjernet, fordi det ikke blev rengjort. Bo er p.t. ved at finde et til melletrinnet som gerne vil prøve igen.*

5) Lukkedage i DUS

Skolebestyrelsen skal godkende lukkedage i forbindelse med ferier.

- *Vi holder lukket d. 22/12, mellem jul og nytår (3 dage), og fredag efter Kr.h.*

6) Evaluering af skole-hjem-samarbejdet

Hvordan har det været i år? – Hvad tager vi med videre?

- *Rune præsenterede, hvordan det har været praktiseret i indeværende skoleår. Lærernes holdninger til, hvad der fungerede bedst var meget forskellige i forhold til, hvad man erfaringsmæssigt har haft mest succes med. Vi lægger på baggrund at dette op til, at man kan afvikle skole/hjemsamarbejdet på forskellig vis fra team til team. Som minimum bør man se forældrene én gang hvert skoleår, og desuden kan der afholdes møder ved behov fra skole eller hjem.*
- *Vi vil ved skolestart orientere forældrene om, hvordan samarbejdet vil køre i skoleåret 17/18. Vi vil gøre det dynamisk, efter forskellige modeller, efter behov og det der giver mening. Kommunikation er meget vigtig.*
- *Forældrene melder positivt tilbage på læringsfestivalen. Positive tilbagemeldinger på åben skole og traditionelle skole/hjemsamtaler.*

7) Næste skoleår

Ledelsen fortæller om status i forhold til fagfordeling, personale og teamopdeling.

- *3 team - personalet er primært tilknyttet 'et team, med få overlap (0.-3. kl., 4.-6. kl. og 7.-9.kl.).*
- *Vi har i år arbejdet med en åben fagfordeling, hvor ressourcerne er lagt ud i de enkelte team, og hvor lærerne i samarbejde har fundet frem bemandingen af de forskellige fag.*
- *Katrine (drypvis barsel en enkelt ugedag frem til jul) og Malene kommer tilbage efter barsel, To nye fastansættelser, Benjamin på barsel uge 35-41 efter sommerferien. Pædagogerne kommer til at følge en klasse/et team. Ovenstående skrives ud til forældrene inden sommerferien.*

8) Computerspil i skolen

Hvilke spil må børnene spille i skole/DUS? Vi drøfter skolens fremtidige retningslinjer.

- *Vi debatterede emnet, og besluttede vi at vi kun accepterer adfærd på devices, som er alderssvarende.*

9) Eventuelt

- *Skolebestyrelsens årshjul skal bruges og vi vil gennemgå den på førstkommende bestyrelsesmøde efter sommerferien.*

Vi serverer et let traktement og ønsker hinanden en god sommer